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Skupina Spolu Muži Ženy
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Narodení  37 19 18  
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Zosnulí 59 27 32  
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Prisťahovaní 54 25 29
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Odsťahovaní 40 23 17      
–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Sobáše 17   z toho  14  cirkevných sobášov

Priemerný vek obyvateľov je: 42,09

Prehľad počtu obyvateľov a ich skladba od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024

■  Záujemcov o pomoc prírode pozývame na DEŇ ZEME, ktorý sa uskutoční v sobotu 
22. marca 2025. Bližšie informácie o organizácii podujatia budú zverejnené v káblovej 
televízii, na webovej stránke obce, FB stránke obce a v obecnom rozhlase.

■  Na prelome mesiacov marec a  apríl sa uskutoční ODBORNÁ A  VEREJNÁ 
DEGUSTÁCIA VÍN.  Výdaj fliaš sa bude konať 25. a 26. marca 2025 od 16.00 do 
19.00 h v Spolkovom dome (Pri kúpalisku 1420, vedľa Penziónu seniorov Orlík). Zber 
vzoriek sa uskutoční 27. marca 2025 od 16.00 do 19.00 h v obecnom úrade (zadný 
vchod) – jedna vzorka sú 3 fľaše s objemom 0,7 l. Odborná degustácia sa bude konať 
29. marca 2025 a 39. ročník verejnej ochutnávky vín sa uskutoční v sobotu 5. apríla 
2025 od 18.00 h v spoločenskej sále Obecného úradu v Močenku.

■  Občanov pozývame na VEĽKONOČNÚ VÝSTAVU klubu tvorivosti spojenú s 
predajom, ktorá sa uskutoční v kultúrnom stredisku (Školská 1690) v čase od 7. - 9. 4. 
2025 vždy od 10.00 do 17.00 h.

■  V stredu 30. apríla 2025 sa v areáli obecného úradu uskutoční tradičné STAVANIE 
MÁJA. Podujatie sa začne o 17.00 a vystúpia počas neho deti a domáce umelecké telesá. 

POZVÁNKY

Predám rodinný dom v Hájskej ulici  
v Močenku.
Tel: 0905 451 475,  0907 278 921
 

Predám chlapčenský oblek na oslavu 
alebo birmovku kúpený v H&M,  
veľkosť 158  (na 12 – 13 rokov). 
Tel.: 0903 116 415

RIADKOVÁ INZERCIA
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V polovici januára 2025 začali pracov-
níci obce rozoberať časť oplotenia futba-
lového štadióna v našej obci. Oplotenie sa 
rekonštruuje na základe úspešného projektu 
obce, ktorý obec podala v  druhej polovici 
minulého roka ako reakciu na výzvu vyhlá-
senú predsedom vlády Slovenskej republiky. 
„Podali sme projekt na rekonštrukciu oplo-
tenia nášho futbalového štadióna a s poda-
ným projektom sme boli úspešní. Získali sme 
9 000 eur na zakúpenie plotových prvkov s 
tým, že práce na rekonštrukcii oplotenia si 

urobíme vo vlastnej réžii so zamestnancami 
obce. V týchto dňoch zamestnanci obce za-
čali s prvou etapou rekonštrukcie oplotenia,“ 
potvrdil starosta obce Roman Urbánik.

Prvá etapa zahŕňa oplotenie od časti, kde 
sa predávali vstupenky, až po veľkú vchodo-
vú bránu a  sociálne zariadenia. Druhá časť 
bude pokračovať od veľkej vchodovej brány  
až po križovatku s  ulicou Nad ihriskom. 
„Obci sa podarilo získať finančné prostried-
ky na oplotenie futbalového ihriska, nová 
časť plota bude dlhá približne 140 metrov,“ 

doplnil Miroslav Lóži z úseku služieb obce. 
Práce sa realizujú od polovice januára a pod-
ľa priebehu počasia by mohli byť všetky práce 
ukončené do konca marca.

Vo štvrtok 12. decembra 2024 sa ko-
nalo rokovanie obecného zastupiteľstva 
mimo plánu práce, ktorého hlavným 
bodom programu bol rozpočet na rok 
2025. Návrh rozpočtu pripravil starosta 
obce Roman Urbánik v  spolupráci s pred-
nostkou úradu Luciou Benčíkovou a účtov-
níčkou obce Zuzanou Verešovou. Návrh 
na svojom zasadnutí posudzovala finančná 
komisia pri obecnom zastupiteľstve. Kladné 
stanovisko k  návrhu dala po preštudovaní 
materiálu hlavná kontrolórka obce Milena 
Veresová. „Prípravu rozpočtu na rok 2025 
sme realizovali aj na základe informácií, kto-
ré máme, v súlade s opatreniami, ktoré budú 
uplatňované v budúcom roku, to je zvýšená 
DPH, transakčné poplatky a ďalšie náležitos-
ti, ktoré zásadným spôsobom zaťažia obec a 
jej financie. Hľadali sme také riešenia, aby 
sme zabezpečili všetky základné funkcie, 

ktoré obec plniť má, či už v oblasti 
školstva, v sociálnej oblasti, ale aj 
kultúrnej a  duchovnej. Zároveň 
sme hľadali aj priestor na ďalšie 
budúce investície, k tomu teda pri-
slúchajúcu prípravu projektovej 
dokumentácie, ale aj realizáciu sa-
motných investičných akcií, ktoré 
máme na rok 2025 naplánované,“ 

ozrejmil po skončení zastupiteľstva starosta 
obce Roman Urbánik.

K rozpočtu sa počas rokovania obecného 
zastupiteľstva vyjadrovali niektorí poslanci 
a rozprúdila sa debata o zapracovaní položky 
na vyplácanie vyšších odmien poslancov do 
rozpočtu obce. Po niekoľko desiatok minút 
trvajúcej debate poslanci odhlasovali zme-
nu návrhu rozpočtu a  takýto rozpočet pre 
rok 2025 schválili. „Rozpočet bol zostavený 
podľa zákona a podľa pravidiel o zostavo-
vaní rozpočtu, boli doňho doplnené zásady 
odmeňovania poslancov, členov komisií, 
teda občanov a taktiež aj zapisovateľov ko-
misií,“ konštatoval podpredseda finančnej 
komisie pri obecnom zastupiteľstve Lukáš 
Minár. „Rozpočet sa zostavuje podľa záko-
na o rozpočtových pravidlách a o verejnej 
správe, musí byť zostavený v súlade s týmito 
pravidlami a nesmie prekračovať určité li-

mity, ktoré sa týkajú trebárs zadlženosti. Je 
tam špecifikované, na čo sa peniaze môžu 
míňať, v akých rozpočtových položkách 
majú byť usporiadané a podobne. Rozpočet 
musí kryť záväzky, ktoré sú zmluvne dané, a 
toto pravidlo platí aj v prípade, že sa rozpočet 
neschváli a je provizórium, obec je taký istý 
právny subjekt ako akýkoľvek iný. Záväzky 
nie sú len zmluvy a faktúry za už vykonané 
práce, ale veci, ktoré sa týkajú zamestnan-
cov a ich nárokov, pretože to sú veci, ktoré 
sú dlhodobé, obec musí svietiť, musí vyniesť 
smeti, musí sa starať o verejný poriadok, bez-
pečnosť, čiže rozpočet musí spĺňať nejaké 
základne atribúty. Tento rozpočet bol podľa 
mňa nastavený zodpovedne, za mňa môžem 
povedať, že sa mi veľmi páči, že aj v týchto 
ťažkých časoch sa v Močenku ešte stále in-
vestuje a robia sa aj veci, ktoré sa týkajú roz-
voja a majetku, čo je veľmi dobré, nie všade 
sa to darí. Bola tam drobná rezerva, ktorá 
sa zapracovala poslaneckým návrhom, čiže 
sa rozpočet mierne pomenil na výdavkovej 
časti, ale rozpočet je živý materiál, čiže mô-
žeme sa k nemu opätovne vracať a v prípade 
zmeny, podmienok a potrieb sa dá  upraviť aj 
v priebehu roka,“ spresnila hlavná kontrolór-
ka obce Milena Veresová. Rozpočet tak začal 
platiť od 1. januára a v rámci kalendárneho 
roka môže obecné zastupiteľstvo podľa po-
treby schvaľovať jeho zmeny.

Podľa zákona o odpadoch sú mestá a obce 
od 1. januára tohto roku povinné vykonávať 
zber textilu. V našej obci je zabezpečený zber 
textilu pomocou zberných kontajnerov na 
viacerých miestach v obci už niekoľko rokov. 
Kontajnery tak zostávajú k dispozícii občanom 
aj naďalej a obec rokuje aj s ďalšími spoločnos-
ťami zabezpečujúcimi zber textilu o doplnení 
počtu kontajnerov v  obci. „Momentálne za-
bezpečujeme zber starého textilu prostredníc-
tvom 12  kontajnerov, ktoré sú rozostavené na 

siedmich miestach v obci – v Ulici M. R. Šte-
fánika, v Mlynskej, Družstevnej, Školskej, Úz-
kej, vedľa dolného cintorína v Hájskej a v Ulici 
dekana Sčasného. Počas roka by mal byť počet 
kontajnerov navýšený, aby ich bol dostatok pre 
potreby všetkých obyvateľov obce,“ potvrdila 
prednostka obecného úradu Lucia Benčíková. 

Z predošlých skúseností vieme, že nie všet-
ci občania dávajú do kontajnerov odpady pod-
ľa ich určenia. Aj v kontajneroch na textil sa už 
niekoľkokrát našiel komunálny a  iný odpad. 
Žiadame preto občanov, aby do kontajnerov 
na textil naozaj vkladali iba textil a  nie iné 

odpady, ktoré by ho znečistili, pretože zberová 
spoločnosť má potom problém so spracova-
ním znečisteného textilu, ktorý sa ďalej triedi 
na použiteľný a na textil na ďalšie spracovanie.

Rekonštrukcia oplotenia futbalového štadiónaRekonštrukcia oplotenia futbalového štadióna

Mimoriadne zastupiteľstvo k rozpočtuMimoriadne zastupiteľstvo k rozpočtu

Zber textiluZber textilu
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Obec Močenok v  minulom kalendár-
nom roku reagovala na výzvu minister-
stva financií a  vypracovala projekt na 
zlepšenie prostredia v  školskom klube 
základnej školy v našej obci. „V máji mi-
nulého roka podala obec žiadosť o poskyt-
nutie dotácie s názvom Školský klub – nová 
zóna vzdelávania a  sociálnej inklúzie na 
Ministerstvo financií Slovenskej republiky. 
Projekt bol úspešný a v septembri poskyt-
lo ministerstvo našej obci dotáciu vo výške 
12 750 eur. Financie boli určené pre škol-
ský klub základnej školy na modernizáciu 
priestorov tried a na zlepšenie podmienok 
v klube. Z dotácie sa nakúpil nábytok, vý-
počtová technika a  hry pre voľnočasové 
aktivity. Celkové náklady na projekt boli 
vo výške 13 649,10 eur. Rozdiel medzi do-
táciou a  celkovými nákladmi financovala 
obec z vlastných zdrojov. Projekt bol úspeš-
ne zrealizovaný a nadobudnutý majetok bol 
odovzdaný do užívania,“ spresnila infor-
mácie o  projekte referentka obce Klaudia 

Kleinová. „Som nesmierne rád, že Školský 
klub detí pri ZŠ v Močenku dostal nový ná-
bytok, dostali aj nové notebooky a chcem 
touto formou poďakovať vedeniu obce, pá-
novi starostovi za to, že tento projekt bol re-
alizovaný. Detičky sa určite potešia novým 
hračkám a vynoveným priestorom,“ tešil sa 

z  noviniek v  školskom klube riaditeľ ško-
ly Eduard Lacko. Projekt je už kompletne 
zrealizovaný a  žiaci navštevujúci školský 
klub môžu využívať výpočtovú techniku, 
hry a tráviť popoludnie v triedach s novým 
nábytkom.

V  základnej škole sa počas víkendu 
12. januára 2025 stala nehoda na vodo-
vodnom potrubí. V  jednej z  tried na po-
schodí 3. pavilónu praskla prívodová rúrka 

na vodu a striekajúca voda vytopila okrem 
triedy chodbu, hlavnú chodbu školy a šatne 
v suteréne. Problém si všimol pán školník, 
keď v  nedeľu popoludní išiel nastaviť kú-

renie v  škole na vyšší výkon. „Zistili sme 
nepríjemnú správu, že prasklo vodovod-
né potrubie vo fyzikálnej učebni, a museli 
sme sa  rozhodnúť, akým spôsobom bude-
me túto situáciu riešiť. Dohodli sme sa, že 
dolné triedy budú v prevádzke, aj triedy na 
poschodí, ostatné triedy išli do 1. a 2. bu-
dovy. V tomto pavilóne sa nedajú používať 
toalety, deti budú chodiť do ostatných bu-
dov,“ vysvetlil situáciu riaditeľ školy Eduard 
Lacko. 

Strop nad hlavnou chodbou školy a  v 
sociálnych zariadeniach bol úplne premo-
čený, na niektorých miestach z  neho ešte 
v  pondelok predpoludním kvapkala voda. 
Boli tam rozmiestnené vysúšacie zariade-
nia, ktoré vlhké steny vysušia, a potom prí-
de na rad oprava poškodených častí a ma-
ľovanie.

■ Koncom kalendárneho roka boli do 
priestoru areálu obecného úradu a kultúrne-
ho strediska nainštalované cykloboxy, o kto-
ré sme mali ako obec záujem cez jeden z pro-
jektov ešte v roku 2019. Realizácia projektu 
sa nie našou vinou síce poriadne zdržala, ale 
nakoniec sa k  nám cykloboxy dostali. Ich 
používanie je pomerne jednoduché. Každý 
box je určený pre dva bicykle. Cyklista si box 
jednoducho otvorí kľučkou, zaparkuje doň 
bicykel, do zariadenia na dverách boxu vho-
dí jedno euro, box uzavrie a vytiahne kľúč. 
Box sa už vtedy nedá otvoriť a otvorí ho opäť 
iba majiteľ bicykla kľúčom. Po otvorení boxu 
mu zariadenie na dverách vráti vhodené 
euro a box je pripravený na ďalšie použitie. 
■ Naplánované rekonštrukčné práce 
v  dome smútku na hornom cintoríne boli 
pred skončením kalendárneho roka dokon-
čené. Ukončená bola výmena okien a dverí 
na priečelí domu smútku. K  vymeneným 
oknám tak pribudli aj nové plastové vstupné 
dvere. Vo vnútri domu smútku boli vyme-
nené jedny z vnútorných dverí za presklenú 
otváraciu stenu. Interiér tak pôsobí oveľa 
modernejším dojmom.
■ Ani začiatok roka a jemu predchádzajúce 
sviatky neodradili niektorých občanov pred 
tvorením čiernych skládok. Čierne skládky 
sa na prelome rokov objavili na ceste sme-
rom do Gorazdova. Jedna pozostáva z  nie-
koľkých pneumatík, ktoré, mimochodom, 
povinne odoberajú všetky pneuservisy. Dru-
há z domového a plastového odpadu. Opäť 
pripomíname, že plasty zberová spoločnosť 
odvezie spred každej nehnuteľnosti a  tvrdé 
plasty, ako napríklad nefunkčné kontajnery 
na odpad, plastové stoly a stoličky, zelenino-
vé debničky a podobne, ktoré zberové auto 
nevie zlisovať, zasa možno bezplatne odo-
vzdať v zbernom dvore v Úzkej ulici. A na-
koniec kontajner na domový, teda komunál-
ny odpad má každá domácnosť. Naozaj tak 
nedokážeme porozumieť tomu, prečo tieto 
veci niekto vynáša do prírody!

Aktuality z obce Úspešný projekt pre školský klub

Prasknuté vodovodné potrubie v škole

Valné zhromaždenie združenia VITIS
Vo štvrtok 23. januára 2025 sa v našej obci 

uskutočnilo valné zhromaždenie MAS a  OZ 
Vitis združujúce 11 obcí z nášho regiónu, kto-
ré úzko spolupracujú na organizácii mnohých 
zaujímavých podujatí už niekoľko rokov. 
„Naše občianske združenie každoročne zvolá-
va valné zhromaždenie kvôli tomu, aby napl-
nilo všetky úlohy, ktoré mu vyplývajú 
zo stanov. Ide o tie klasické procedúry 
opakujúce sa, čo je rozpočet, ako aj 
starý, tak aj nový, plán činnosti a hlav-
ným predmetom týchto stretnutí je aj 
informovať členov o  nových výzvach 
našej stratégie, implementácie našich 
projektov a  s  tým súvisiace veci tý-
kajúce sa činnosti združenia,“ vyme-

noval predseda občianskeho združenia Vitis 
Jozef Jankovič. Prítomní starostovia alebo zá-
stupcovia starostov jednotlivých obcí spoločne 
debatovali o  plánoch na tento kalendárny rok 
a podujatiach, ktoré by boli pre obyvateľov re-
giónu zaujímavé. „Som veľmi rád, že som členov 
občianskeho združenia mohol privítať na pôde 

našej obce. Myslím, že občania si už na činnosť 
tohto združenia zvykli. Prezentuje sa kultúrny-
mi, spoločenskými a športovými podujatiami, 
sú to podujatia pre malé deti, dospelých, ale aj 
pre odbornú verejnosť a, samozrejme, je aj dô-
ležitou súčasťou v podávaní projektov v rámci 
tejto miestnej akčnej skupiny. Dnes sme boli 
oboznámení s  výsledkami hospodárenia za 
minulý rok a  naplánovali sme podujatia, ako 
aj realizáciu projektov na rok 2025,“ doplnil 
predsedu starosta našej obce Roman Urbánik. 
Napríklad v  našej obci sa v  tomto roku bude 
konať obľúbené podujatie Turnaj futbalových 
nádejí žiakov základných škôl, ale združenie, 
samozrejme, plánuje aj ďalšie osvedčené podu-
jatia pre ostatné vekové alebo záujmové skupi-
ny, ktoré sa budú konať v jednotlivých obciach 
Vitisu.
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Presne 6. decembra 2024 na Mikuláša zák-
ladná škola v  našej obci pripravila pre žiakov 
prvého stupňa zaujímavý program na chodbe 
3. budovy školy. Deti tancovali, spievali, zabávali 
sa a čakali na príchod Mikuláša so sprievodom. 
„Na dnešný deň sme si pripravili pre deti taký 
netradičný program, aby mali troška spestrené 
vyučovanie - deti si mali priniesť do školy miku-
lášske čiapky, pretože sme 
vyhlásili v škole súťaž o 
rekord v počte čiapok, ta-
kže veríme, že dosiahneme 
nejaké vysoké číslo. Deti 
majú pripravený vianočný 
punč, každý si naň prinie-
sol šáločku. Deti sa zabáva-
jú a myslím, že sa im veľmi 
páči. Dúfam, že o rok si to 
zopakujeme a prekonáme 
dnešný rekord,“ povedala 
nám pani učiteľka Janka 
Balážová, ktorá mala celé 
podujatie na starosti. 

Mikuláš prišiel a detská radosť nemala konca, 
deti mu predniesli básne alebo zaspievali pripra-
vené piesne. „Dnes je Mikuláš a  mne sa páčilo, 

ako sme sa fotili, tancovali a všeličo také,“ teši-
la sa z pekného dopoludnia Eliška. „Najviac ma 
bavilo to, ako prišiel Mikuláš, bolo to také zaují-
mavé a mohli sme mu zaspievať pesničku,“ dodal 
Tibor. 

Zaujímalo nás, či deti navštívil Mikuláš aj 
doma a priniesol im nejaké drobné darčeky. „Ja 
som dostal doma sladkosti a čokoládu. Nechcelo 

sa mi večer čistiť topánky, ale dosť som mal slad-
kostí,“ konštatoval Marko. „Dostali sme doma 
taký balíček, kde boli sladkosti, müsli a veľká čo-
koládka Mikuláša,“ pochválil sa aj Oliver.

Skvelá zábava panovala na chodbe školy nie-
koľko vyučovacích hodín a patrilo k nej aj spomí-
nané počítanie mikulášskych čiapok na hlavách 
detí a učiteliek, aby sa mohli pokúsiť tento rekord 
deti na budúci rok prekonať. V  tomto roku si 
prinieslo 168 detí a  učiteľov mikulášsku čiapku, 
takže latka je pre budúci rok nastavená pomerne 
vysoko.

Oslavy svätého Mikuláša 
pokračovali ešte v  nedeľu, 
kedy sa v kultúrnom dome 
konalo stretnutie s Mikulá-
šom spojené so zábavným 
programom, v  ktorom boli 
hlavnými postavami deti 
šantiace na pódiu s animá-
torkami na skvelé melódie. 
Spoločne sa naučili tance, 
ktoré potom zatancovali 
Mikulášovi, ktorý im rozdal 
sladkosti. V  závere detičky 
dostali balóniky vyformo-

vané do tvaru kvetinky, psíka, meča či srdiečka. 
Príjemné mikulášske popoludnie sa skončilo 

a deti odchádzali spokojné so sladkosťou a baló-
nikom v ruke.

Mikuláša slávili deti v škole aj v obciMikuláša slávili deti v škole aj v obci

Od piatku 13. decembra 2024 sa v  areáli 
obecného úradu konali vianočné trhy. Na-
plánované boli až do nedele 15. decembra. 
V  desiatich ihličím a  svetielkami vyzdobených 
predajných domčekoch a  stánkoch predajcovia 
ponúkali vianočné dekorácie, háčkované hrač-
ky a doplnky, sviečky, med, oblátky alebo jedlo 
a pitie. Návštevníci trhov si počas všetkých troch 
dní vychutnávali nielen ponuku predajcov, ale 
najmä stretnutia a rozhovory s priateľmi.

Počas vianočných trhov sa v  sobotu 14. de-
cembra 2024 v kultúrnom dome konala Vianoč-
ná akadémia materskej školy. Pani učiteľky si 
spolu so svojimi žiakmi pripravili krásne pásmo 
plné kolied, piesní a  tancov. Návštevníkom, 
ktorými boli najmä rodičia, ponúkli prostred-
níctvom projektora a  fotografií aj nahliadnutie 
do celoročnej práce v  každej 
triede.

Všetkých 6 tried školy sa 
predstavilo v  peknom vianoč-
ne ladenom programe, celá 
organizácia v tomto roku leža-
la na pleciach dvoch učiteliek 
Andrey Benkovej a  Ľubomíry 
Prvákovej. „Organizačne sme 
to zvládli, vďaka patrí všetkým 
kolegyniam, pretože s malými 
detičkami pripraviť takúto veľ-
kú akciu je veľmi náročné. Keď 
si to tak zoberieme, tak boli 
sme vlastne ako v  divadle, ale 

tu bol scenárista, režisér, dramaturg, kostýmový 
výtvarník aj šepkár pani učiteľka. Ešte k tomu 
sa stáva, že s niekým sa nechcú držať a učiteľka 
musí byť aj psychológom, mediátorom a druhou 
mamou, aby to zvládla rýchlo a k spokojnosti 
všetkých. Z tohto hľadiska je tá práca veľmi ná-
ročná a tešíme sa, že sme ľuďom navodili takú 
príjemnú vianočnú atmosféru,“ bola spokojná 
s výsledkom Andrea Benková. „Odzneli krásne 
verše, koledy, piesne a toto posolstvo by sme 
chceli odovzdať do všetkých rodín V Močenku, 
aby prežili krásne, pokojné, šťastné a radostné 
Vianoce. Veľmi sa chcem poďakovať všetkým 
deťúrencom za ich odvahu a pani učiteľkám za 
ich kreativitu a trpezlivosť nacvičiť takýto nád-
herný program,“ doplnila poďakovanie a prianie 
riaditeľka zariadenia Soňa Hippová.

Nádherný program si pre rodičov a priateľov 
pripravili aj žiaci základnej školy spolu so svo-
jimi učiteľmi a  vychovávateľkami zo školského 
klubu. Vo Vianočnej akadémii sa v  nedeľu 15. 
decembra 2024 predstavili najmä žiaci druhého 
stupňa a  žiaci navštevujúci školský klub, pri-
pravili si scénky, verše, priania, básne aj tance. 
Podujatie moderovali šiestačky Nela Selešiová 
a Diana Slamková. 

Všetky vystúpenia boli nápadité a zaujímavé, 
zo svojho baletného vystúpenia sa veľmi tešili 
napríklad deviataci, ktorí si pripravili Labutie ja-
zero a snažili sa ho divákom podať veľmi verne. 
Ako každoročne bolo na pleciach pána učiteľa 
Radoslava Novelinku dať všetky nápady dohro-
mady a zostaviť program tak, aby bol zaujímavý 
a stále gradoval: „Tohtoročná akadémia bola na-
ozaj trochu iná, vystupovali nám najmä staršie 
deti, ale myslím si, že to nič neubralo na kráse. 

Akadémia bola trochu dlh-
šia, ale čísla boli veľmi pestré, 
hudba bola skvelá, deti nám 
znova ukázali, ako to ide, že to 
ide s radosťou, chuťou, nadše-
ním, kamarátstvom, spolupat-
ričnosťou. Ja by som všetkým 
deckám chcel zaželať, aby im 
to čo najdlhšie vydržalo, a nám 
dospelým, aby sme sa stále uči-
li od nich to dobré.“ 

Rodičia, ostatní rodinní 
príslušníci, ale aj priatelia od-
chádzali z Vianočnej akadémie 
mimoriadne dobre naladení.

Predvianočné podujatiaPredvianočné podujatia
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V  stredu 1. januára 2025 
sa v  areáli obecného úradu 
uskutočnilo tradičné víta-
nie nového roka. Netradičné 
bolo to, že po prvý raz po ro-
koch sa počas neho nekonal 
ohňostroj. Podujatie sa začalo 
hymnou Slovenskej republi-
ky a príhovormi starostu obce 
Romana Urbánika a  dekana 
Petra Michalova, ktorí prítom-
ným priali v novom roku zdra-
vie, šťastie a úspechy. Potom 
boli pre návštevníkov poduja-
tia pripravené dlhé prskavky 
a  horiace sviečky na zapálenie prskaviek. 
Novinka sa páčila najmä deťom, ktoré si 
s  radosťou zapaľovali prskavky, rodičia sa 
starali o  ich bezpečnosť a o  to, aby všetky 
vetrovky a  kabáty prežili vítanie nového 
roka bez prepálených dierok. Každá pr-
skavka horela viac ako 4 minúty, a  preto 
v areáli úradu v  jednej chvíli horelo naraz 
takmer 200 prskaviek.

Návštevníci medzi sebou debatovali, zo-
hrievali sa vareným vínom a čajom a hlav-
ne si vzájomne želali úspešný a dobrý nový 
rok. „Dovoľte, aby som vám v svojom mene 
a v mene našich pánov kaplánov vyprosil 
milostivý a požehnaný nový rok pod ochra-
nou nebeskej Matky. Keď človek počuje slo-
vo nové, tak možno má niekedy obavu, že čo 
to všetko prinesie. Napríklad, keď dostane 

nový výrobok alebo inú novú vec, 
tak má obavu, aby to fungovalo, tak 
možno s takou bázňou vstupujeme 
aj do nového roku, ale naozaj je tu 
Božie požehnanie, ktoré sme dnes 
vyprosovali na svätých omšiach, 
tak nech vás sprevádza aj Matka 
Božia. S odhodlanosťou a pokojom 
v srdci vám prajeme požehnaný 
nový rok,“ poprial všetkým dekan 
Peter Michalov. „Je 1. január 2025, 
prvý deň kalendárneho roka, spolu 
s našimi spoluobčanmi sme sa zišli 
tu pred obecným úradom, aby sme 
si spoločne zaželali všetko dobré, 

hlavne zdravie, šťastie a pohodu. Ja nielen 
Močenčanom, ale všetkým ľuďom prajem, 
aby rok 2025 bol pre nich úspešný a aby ho 
prežili v radosti, v šťastí a aby boli zdraví,“ 
pridal sa s prianím do nového roka starosta 
obce Roman Urbánik. 

Návštevníci sa v areáli úradu zdržali ví-
taním nového roka, zapaľovaním prskaviek 
a rozhovormi asi hodinu.

V polovici decembra 2024, v čase, keď 
sa v  areáli obecného úradu konali via-
nočné trhy, konala sa v spoločenskej sále 
obecného úradu v  sobotu 14. decembra 
Regionálna výstava poštových holubov 
Nitrianskeho regiónu. Návštevnosť čle-
nov jednotlivých organizácií prekročila tri 
stovky a  boli odovzdané desiatky ocenení 
za celoročnú prácu. V roku 2024 sa darilo 
aj členom domácej základnej organizácie. 
„Nitriansky región združuje chovateľov z 
Komárna, Šurian, Nitry a Bratislavy. Sú tu 
najlepšie holuby z tohto regiónu, čo sa týka 
pretekov na krátke, dlhé a superdlhé trate. 
Tie najlepšie holuby postúpia do Trenčína 
na celoštátnu výstavu. Čo sa týka oblasti 
Nitra, v ktorej preteká aj naša základná or-
ganizácia v Močenku, tak máme tu v maj-
strovstve superdlhých tratí 3. miesto. Získal 
ho Ivan Bakyta a na celoštátnu 
výstavu postúpil môj holub, kto-
rý lieta superdlhé trate nad 700 
km. Ako základná organizácia 
sme mali slušné výsledky aj s 
mláďatami a starými holubmi, 
ale teda na víťazstvo to tento 
rok v žiadnych pretekoch nesta-
čilo. Dnes tu budeme oceňovať 
najlepších, budú to ocenenia v 
samotnej oblasti Nitra, to je 52 
ocenení rôznych kategórií a  to 
isté platí o regióne, kde sa letelo 
10 spoločných pretekov v rámci 
malého regiónu Nitra - Šurany 

a v rámci veľkého regiónu štyroch oblastí 
sa letelo 6 pretekov na dlhé trate nad 500 
km,“ porozprával nám o  úspešnej sezóne 
predseda regionálneho Zväzu chovateľov 
poštových holubov a predseda ZO ZCHPH 
v Močenku Gabriel Prvák. 

Okrem odovzdávania ocenení za celo-
ročnú prácu sa počas regionálnej výstavy 
konali aj prednášky, účastníci výstavy si 
medzi sebou odovzdávali skúsenosti, radili 
si navzájom a  plánovali ďalší súťažný roč-
ník.

Močenčania už tradične žnú úspechy 
v rôznych kategóriách a s rokom 2024 boli 
najspokojnejší Ivan Bakyta a Gabriel Prvák. 
„V našej organizácii Močenok som sa 
umiestnil na 1. mieste, podarilo sa mi ob-
hájiť prvenstvo druhý rok po sebe. Sezóna 
bola pomerne náročná, ale holuby obstáli 

na jednotku, to bola pre mňa sezóna snov, 
na čo som siahol, všetko vychádzalo. S ho-
lubmi lietam suché vdovstvo, to znamená, 
že holuby neodchovávam v pároch, iba sú 
na vajíčkach a potom sa rozdelia a lietajú 
až do skončenia pretekovej sezóny. Viacej 
sa mi osvedčilo lietať s  holubicami a  môj 
nosný pilier sú dvojročné holubice, ktoré u 
mňa dosahujú najlepšie výsledky. Snažím 
sa lietať závody, aby tá forma gradovala, le-
teli sme tento rok 16 pretekov, z toho bolo 5 
závodov na 500 km a 3 závody na 800 km. 
Práve tie osemstovkové závody mi vyšli, 
a tak sa mi podarilo obhájiť to minuloroč-
né prvenstvo,“ ozrejmil Ivan Bakyta. „Môj 
holub v roku 2023 zaletel 3 superdlhé trate 
nad 700 km, dokázal jedny preteky vyhrať, 
v jedných bol štvrtý a v jedných päťdesiaty 
tretí na Slovensku. Tento rok (v roku 2024) 

mu stačili jedny preteky, ktoré uro-
bil hneď prvé, a hoci sa ukázalo, že 
nemal formu, lebo prišiel na druhý 
deň tesne po pretekoch, stačilo mu 
to na to, aby bol najlepší medzi 
tými holubmi. Konkurenciou mu 
bola len jedna holubica z Tekov-
skej Breznice, ale tú teda vždy po-
razil,“ doplnil informácie o svojich 
úspechoch Gabriel Prvák.

Okrem členov základných orga-
nizácií z celého regiónu si úspešné 
holuby prišli pozrieť aj návštevníci 
z našej obce. Podujatie sa skončilo 
v podvečer.

Vítanie nového rokaVítanie nového roka

Výstava holubovVýstava holubov
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V stredu 8. januára 2025 sa v Penzió-
ne seniorov Orlík v  našej obci konala 
nádherná oslava narodenín. Klientka 
zariadenia Ema Raškovičová slávila prá-
ve v tento deň v dobrom zdraví svoje sté 
narodeniny. Vedenie zariadenia spolu 
s  niekoľkými zamestnancami pre ňu zor-
ganizovalo peknú oslavu v  kruhu rodiny 
a  všetkých klientov a  zamestnancov. Ako 

prvý sa oslávenkyni prihovoril a zablahože-
lal jej majiteľ penziónu Stanislav Szabo. Pri-
pojili sa k nemu aj zamestnanci, ktorí s ňou 
najčastejšie prichádzajú do styku. Vzápätí 
jej niekoľko pekných piesní zaspievala spe-
vácka skupina Zúgovanka.

Oslávenkyňa pani Raškovičová dostala 
obraz so svojou podobizňou, chutnú tortu 
a,  samozrejme, množstvo kvetov. Narode-

niny s ňou v zariadení 
prišiel osláviť aj syn 
Vladimír s manželkou. 
„Musím povedať, že 
je veľmi láskavá, celý 
život bola a je aj teraz. 
Všetci sa vekom me-
níme, nie je to už, čo 
bývalo, práve preto je 
mama tu a  nie doma, 
lebo sme zistili, že už 
potrebuje opateru, 
a  kým pracujeme, tak 
nie je celkom možné, 

aby sme jej tú opateru poskytovali my. Pre-
žili sme si aj horšie, aj lepšie časy, ale vždy 
bola strašne obetavá, obetovala sa pre rodi-
nu. Láskavosť, sebaobetovanie a  spolupat-
ričnosť s rodinou, to je ona,“ povedal nám 
syn Vladimír Raškovič. 

Z krásnych stých narodenín pani Raško-
vičovej v dobrom zdraví sa netešila len jej 
najbližšia rodina, ale aj všetci zamestnanci 
a vedenie zariadenia, v ktorom je osláven-
kyňa už päť rokov, a zjavne jej vyhovuje sta-
rostlivosť, ktorú jej tu personál každodenne 
poskytuje. „My sa veľmi tešíme, že je to tak, 
sama sa obriadi, my s ňou nemáme žiadne 
problémy, bodaj by sme ešte mali 100 ta-
kých storočných tu,“ tešil sa z vitality pani 
Raškovičovej majiteľ penziónu Stanislav 
Szabo. Príjemná oslava storočnice pokračo-
vala dobrou hudbou, krájaním torty a na-
koniec chutným obedom.

Pani Raškovičovej srdečne blahoželáme 
a prajeme jej ešte množstvo v zdraví a po-
hode prežitých dní.

Oslava stých narodenín v Penzióne OrlíkOslava stých narodenín v Penzióne Orlík

V  pondelok 6. januára 2025 sa presne 
vo sviatok Troch kráľov konal v kostole sv. 
Klimenta v  našej obci pod organizačnou 
taktovkou Ženského speváckeho zboru 
Cantica, Základnej umeleckej školy v Mo-
čenku a  v  spolupráci s  farským úradom 
Trojkráľový koncert. Voľné sviatočné po-
poludnie a  zaujímavý program prilákali 
do kostola desiatky návštevníkov.

Prítomných v  močenskom chráme pri-
vítala vedúca speváckeho zboru Monika 
Ternerová, ktorá podujatie moderovala, 
a vzápätí sa s prvou časťou programu pred-
stavil Ženský spevácky zbor Cantica pod 
dirigentským vedením Kataríny Hátašovej. 
Po zbore sa postupne predstavili žiaci ume-
leckej školy spevom, hrou na klavír, husle 
a  flautu. Väčšinu spevákov sprevádzala na 
klávesoch pani učiteľka Henrieta Záležáko-
vá. Ďalšia časť koncertu opäť patrila Cantice 

a  na záver všetci účinkujúci spoločne za-
spievali Tichú noc. Koncert sa touto sklad-
bou skončil. „Bola som tu prvýkrát, ale bolo 
to veľmi pekné,“ bola spokojná návštevníč-
ka Mária. „Bolo to veľmi krásne a  detičky 
si to veľmi užili, plnými dúškami,“ tešil sa 
z vydareného podujatia otec jednej z vystu-
pujúcich, Jaroslav. „Páčil sa mi celý koncert, 
Cantica sa každý rok zlepšuje a  deti boli 
fantastické,“ užila si koncertné popoludnie 
Mária. „Koncert som si veľmi užila, máme 
tu talentovanú neter Marínku, tak sme ju 
prišli povzbudiť. Deti boli úžasné a  takisto 
aj Cantica, krásny zážitok, ďakujeme,“ do-
plnila Andrea. 

Koncert sa vydaril nielen z pohľadu di-
vákov, ale aj z pohľadu organizátorov. „Deti 
boli pripravené, veľmi sa tešili na dnešné 
poobedie, pripravovali sme sa a  bola som 
s  nimi maximálne spokojná, splnili moje 

očakávania,“ zhodnotila výkony žiakov 
pani učiteľka Henrieta Záležáková. „Pre 
nás to bolo v tomto kalendárnom roku prvé 
vystúpenie a  bol to pre nás taký pilotný 
program, lebo po minulé roky sme sa nezú-
častňovali tohto koncertu. Pevne verím, že 
sa z toho stane tradícia, nakoľko som veľmi 
milo prekvapený výkonmi žiakov aj peda-
gógov,“ netajil spokojnosť s podujatím ria-
diteľ umeleckej školy Tomáš Obola. „Veľmi 
sa teším, že sa nám podarila táto spolupráca 
so základnou umeleckou školou, už dlho 
som o  tom snívala. Mne sa koncert veľmi 
páčil, fandím všetkým deťom, obdivuhod-
né je to, že sem prídu a pred tým naozaj pl-
ným kostolom naberú odvahu a zaspievajú, 
zahrajú a  ukážu, na čom pracujú niekoľko 
mesiacov. Ďakujem dôstojnému pánovi, pá-
novi riaditeľovi, deťom, ďakujem ženám zo 
zboru,“ ešte raz poďakovala všetkým vedú-
ca ŽSZ Cantica Močenok Monika Ternero-
vá. Po viac ako hodinu trvajúcom koncerte 
sa návštevníci vo vianočnej nálade rozišli.

Trojkráľov ý koncertTrojkráľov ý koncert
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V sobotu 25. januára 2025 sa v spolo-
čenskej sále obecného úradu uskutočnil 
14. ročník Farského plesu, ktorý už tra-
dične organizuje rodina Kohútová v  úz-
kej spolupráci s duchovnými – pánom de-
kanom Michalovom a  pánom kaplánom 
Štefánkom.

Návštevníkov vo vyzdobenej sále ví-
tal pán dekan Peter Michalov, pripravená 
pre nich bola skvelá hudba v podaní sku-
piny Disk, dobré jedlo, bohatá tombola či 
ochutnávka vín.

Ples slávnostne otvoril dekan Peter Mi-
chalov spolu s kaplánom Antonom Štefán-
kom a prítomným poprial skvelú zábavu.

Hudobníci rozprúdili tanečnými pies-
ňami zábavu na parkete hneď od začiatku. 
„Vyzerá to výborne, ľudia sa bavia, je tu 
bohatá tombola, výborná večera a  dúfaj-
me, že aj my sme im dobre zahrali a ešte im 
aj zahráme do rána,“ potvrdila speváčka 
hudobnej skupiny Disk Martina Bujnová. 
Počas jednej z prestávok medzi tanečnými 
kolami sa konala ochutnávka močenských 
vín, išlo o  vína domáceho vinára Zdena 
Brauna. Ochutnávku viedol pán dekan Pe-

ter Michalov, ktorý si tak vyskúšal prezen-
táciu jednotlivých druhov vín. Hostia boli 
spokojní, tak ako boli podľa ich vyjadrení 
spokojní aj s  celým podujatím. „Na plese 

je výborná atmosféra, veľmi dobrá hudob-
ná skupina, výborné jedlo bolo, skrátka, 
všetko je v poriadku,“ povedala nám náv-
števníčka plesu Jana. „Ja som už dlhšie 
nebol na plese a  zatiaľ je to úplne všetko 
v pohode. Trošku ma prekvapila koštovka 
vínka, bolo veľmi dobré vínko, ja som to 
privítal, je to také oživenie a ja som zatiaľ 
veľmi spokojný,“ pridal sa Marek. „Cítim 
sa výborne, sme tu minimálne piaty raz, 
každý rok sa vraciame a  minulý rok sme 
vyhrali lístky na tohtoročný ples v tombo-
le. Tešili sme sa sem a sme veľmi spokojní,“ 
dodal Pavol. Približne v polovici večera sa 
losovali výhercovia bohatej tomboly – zá-
bavné, milé, ale aj mimoriadne hodnot-
né ceny si našli rýchlo svojich majiteľov. 
„Mnohí ľudia prijali tohtoročné pozvanie 

na ples a vďaka nim a mnohým dobrovoľ-
níkom môžeme tento farský ples každo-
ročne robiť. Chcem poďakovať všetkým, 
ktorí prispeli k tomu, že tento farský ples 
sa môže konať, všetkým dobrodincom, 
ktorí obetovali svoj čas a financie,“ poďa-
koval sa všetkým dekan Peter Michalov. 
Podujatie hodnotil aj druhý organizátor, 
Peter Kohút: „Je tu klasicky dobrá zábava, 
dobrý ples, myslím, že je na úrovni. Rád 
by som pochválil ľudí okolo, poďakoval 
im, poďakujem aj našim duchovným, ktorí 
sa zaujímajú o to a robia všetko pre to, aby 
toto podujatie bolo. Chcem poďakovať aj 
obci a pánovi starostovi, že podporuje ten-
to ples a chcem poďakovať všetkým, ktorí 
pomáhali pri organizácii, v  neposlednom 
rade mojej manželke a deťom, s ktorými to 
ťaháme už 14 rokov a  sme jeden zohratý 
tím. Výsledok je spokojnosť návštevníkov.“ 
Výborná zábava trvala do skorých ranných 
hodín a mnohí odchádzajúci sa už tešili na 
ďalší ročník.

XIV. ročník Farského plesuXIV. ročník Farského plesu
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V  sobotu 1. februára 2025 sa v  spo-
ločenskej sále obecného úradu konal 
už VII. ročník Močenského štamprlí-
ka – degustácie destilátov. Podujatie sa 
uskutočnilo pod organizačnou taktov-
kou obce, Pálenice Močenok, Základnej 
organizácie Slovenského zväzu záhrad-
károv v  našej obci a  Slovenského Rádu 
rytierov destilátov.

Odborná časť bežala od rána, kedy za-
čalo 6 štvorčlenných komisií degustovať 
jednotlivé druhy destilátov. V tomto roku 
bolo treba ochutnať a ohodnotiť 273 vzo-
riek najrôznejších destilátov. Degustačné 
komisie mali vzorky rozdelené podľa dru-
hu, jedna chutnala marhuľovice, nektarin-
kovice a broskyňovice, ďalšie dve slivovi-
ce, mirabelkovice, čerešňovice a višňovice, 
štvrtá komisia degustovala iba jablkovice, 
piata komisia chutnala hruškovice, dulo-

vice a ríbezľovice a šiesta komisia dostala 
na hodnotenie hroznovice, vínovice a špe-
ciality. Odborná degustácia sa konala celé 
dopoludnie.

Popoludní bola naplánovaná verejná 
časť ochutnávky destilátov, ktorú otvo-
ril starosta obce Roman Urbánik spolu 
s  tajomníkom Základnej organizácie Slo-
venského zväzu záhradkárov v našej obci 
Bohuslavom Lenčéšom a  členmi Rádu 
Rytierov destilátov. Spoločne vyhlásili aj 
domáceho šampióna, teda destilát z našej 
obce, ktorý získal najvyšší počet bodov – 
stala sa ním slivovica Pálenice Močenok, 
ktorá získala 48,7 bodu z  50 možných. 
Ocenenie prevzal Tibor Holota: „Dali sme 
sem tri vzorky, z týchto vzoriek bola jedna 
zlatá, ktorá sa stala šampiónom spomedzi 
domácich páleniek, sme celkom spokojní. 
Zúčastnilo sa tejto ochutnávky veľmi veľa 
ľudí a v tejto konkurencii sme obsadili veľ-
mi pekné miesto.“ 

Celkovým šampiónom výstavy sa stala 
marhuľovica z Pálenice sv. Urban z Kriváňa 
s  50 bodmi. Ocenenie prevzal majiteľ pá-
lenice Slavomír Pecha: „Sme relatívne spo-
kojní. Zúčastňujeme sa tu každý rok a  aj 
ostatné naše destiláty sa dobre umiestnili. 
Myslím si, že mohol byť trošku iný šampión 
z tých mojich, čo som priniesol, a prekvapi-
lo ma, že to bola práve táto marhuľovica.“ 

Členovia komisií hodnotili aktuálny 
ročník podujatia s  odstupom niekoľkých 
hodín po skončení odbornej časti degus-
tácie. „Bol som predsedom komisie hod-
notiacej vínovice, terkelovice a rôzne špe-
ciality, ako sú čučoriedkovice, trnkovice a 
rôzne iné destiláty. To je to také pestrejšie, 
by som povedal, je to rôznorodejšie, preto 
je to aj pre mňa zaujímavejšie, ale musím 
povedať, že boli na vysokej úrovni. Nema-
li sme ani jednu vzorku, pri ktorej by sme 
sa naozaj nejako trpko zatvárili, boli všet-
ky naozaj dobré,“ konštatoval degustátor 
Martin Bartovič z Pálenice Kocurany. „Bol 
som predsedom v komisii, ktorá hodnotila 
marhuľovice. Vzorky boli zaujímavé, užili 
sme si to ako nadšenci páleného a dúfam, 
že si to užijú aj ľudia a urobí to trošku osve-
tu páleniciam, aby ľudia vedeli, čo je dobré 
piť a ako má dobrý destilát vyzerať. Bude-
me veľmi radi všetci páleničiari, keď nás 
títo ľudia budú navštevovať a my im bu-
deme pomáhať,“ tešil sa z dobrých vzoriek 
aj záujmu ľudí degustátor Radovan Cangár 

VII. ročník VII.  ročník 
Močenského Močenského 

štamprlíkaštamprlíka
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z Pálenice Kocurany. „Ak mám porovnať 
tie ročníky, na ktorých som tu bol, to boli 
asi tri posledné, tak vidím za tie roky, že 
ten záujem o tú degustáciu je veľký. Mys-
lím, že sa to posúva vpred a stáva sa z Mo-
čenského štamprlíka taká prestížna súťaž. 
V tomto roku bolo ešte viacej vzoriek ako 
minulý rok a vidíme, že tých ľudí tá práca 
baví a chcú vedieť, akým smerom a akou 
cestou sa uberajú a  či je správna,“ dodal 
degustátor Marián Luksaj. 

Po oficiálnej časti sa začala verejná 
ochutnávka a návštevníci podujatia mohli 
ochutnať ktorýkoľvek z  273 destilátov. 
Prišli pestovatelia ovocia, ktorí priniesli 
na degustáciu vzorky a  boli zvedaví, ako 
ich vzorky dopadli, ale aj tí, ktorí chceli 
iba ochutnať zopár kvalitných destilátov. 
Degustátori v  tomto ročníku udelili 50 
zlatých medailí, najviac - 19 - ich bolo za 
jablkovice. „Ja som sa v predchádzajúcom 
ročníku naštartoval, keďže som tu bol tiež 
takto na koštovke. Ja mám rád čerešňovi-
cu a pálievam čerešne. Minulý rok som si 
povedal, že možno by som to aj skúsil, tak 

som teraz prvýkrát dal moju minuloročnú 
čerešňovicu a získal som striebornú me-
dailu. Som spokojný, lebo išiel som sem 
s takou malou dušičkou, že či ma nepo-
sunú do kategórie nevyhovujúce, ale nie, 
tak som spokojný,“ prezradil Jozef Adame. 
„Mal som tu dve vzorky, celkom som spo-
kojný, jedna bola strieborná a druhá bron-
zová. Človek sa aspoň posunie ďalej, lebo 
vie, kde pokračovať a v čom sa zlepšovať. 
Aj iné vzorky sú tu zaujímavé, je to dobré 
podujatie, už sem chodíme niekoľko ro-
kov,“ vyjadril spokojnosť Marek Benčík. 
„Musím pochváliť organizátorov, pretože 
ja sa do Močenku vždy rád vraciam, a je to 
chvályhodné, že v Močenku je zasa taká-
to veľká akcia, okolo 270 vzoriek. Zúčast-
ňujem sa každoročne a teším sa, že moje 
pálenky aj v tomto roku uspeli. Močenok 
je moja srdcovka,“ povedal nám Stanislav 
Sťahel, starosta obce Jarok a  pravidelný 
účastník podujatia. „Ja som dal aj s kama-
rátom štyri vzorky, tak sme prišli a chut-
náme také menej bežné destiláty. Podarilo 
da nám získať jednu zlatú a tri strieborné 

medaily, spokojný som,“ konštatoval Vlas-
timil Horička. „Čo sa týka mojich vzoriek, 
tak ja som prekvapený, lebo som získal 
strieborné medaily, s čím som vôbec ne-
rátal a milo ma to prekvapilo. Konkurenti 
asi boli lepší, lebo mali lepšie výsledky ako 
ja,“ zhodnotil s úsmevom Ladislav Miná-
rik. „Ochutnal som síce ešte len pár vzo-
riek, lebo sa to len pred chvíľou začalo, ale 
myslím, že kvalita bude výborná. Tí ľudia 
si zaslúžia prezentovať takto svoju prácu, 
lebo nie je to asi také jednoduché dorobiť 
naozaj dobré pálenky.“ 

Organizátori konštatovali, že podujatie 
si každoročne získava čoraz väčšiu obľubu. 
„Je tu množstvo ľudí, bavia sa, ochutná-
vajú a verím tomu, že odídu odtiaľto spo-
kojní. Hodnotím tento ročník ako veľmi 
úspešný či už počtom vzoriek alebo vý-
sledkami,“ myslí si tajomník Základnej or-
ganizácie Slovenského zväzu záhradkárov 
v Močenku Bohuslav Lenčéš. „VII. ročník 
podujatia Močenský štamprlík práve vr-
cholí. Dnešnému dňu predchádzalo ob-
dobie príprav a zberanie vzoriek, môžeme 
skonštatovať, že v tomto roku máme viac 
ako 270 súťažiacich vzoriek, čo je veľmi 
dobre. Máme vzorky z celého Slovenska. 
Toto podujatie vznikalo ako priestor na 
porovnávanie pre tých, ktorí sa zaoberajú 
pestovaním ovocia a vyrábaním destilátov. 
Podujatie má aj svoj výchovný charakter, 
pretože súťažiaci môžu porovnávať svoje 
výsledky. Ja všetkým, ktorí toto podujatie 
zorganizovali, zo srdca úprimne ďakujem, 
blahoželám víťazom a teším sa na ďalší 
ročník,“ uzavrel tému starosta obce Ro-
man Urbánik.

Príjemná priateľská nálada pri chutnaní 
vzoriek destilátov vydržala všetkým náv-
števníkom aj organizátorom až do skonče-
nia podujatia.
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V  piatok 17. januára 2025 sa v  Kul-
túrnom dome v  Močenku uskutočnil ga-
laprogram k 30. výročiu vzniku tanečného 
klubu Jumping. Tanečný klub vznikol 28. 
októbra 1994 na podnet mladého nadše-
ného tanečníka Bohumila Kadúca. Vtedy 
to bola tanečná skupina Different Dreams 
zložená z  niekoľkých tanečníkov, ktorí si 
vyskúšali svoje talenty v 1. ročníku súťaže 
Jednoducho tanec.

Galaprogram k 30. výročiu obsahoval ta-
nečné čísla všetkých vekových skupín klubu 
od škôlkarov po hlavnú vekovú kategóriu. 
Predstavili sa sólo tanečníci, duá aj skupiny 
s  najrôznejšími zaujímavými choreografia-
mi. Tréneri si dali prácu aj s tým, aby divá-
kom pripomenuli aj niektoré retro choreo-
grafie z čias vzniku tanečného klubu.

Všetci tanečníci tancovali pre divákov 
s radosťou a nadšením. Zaujímalo nás, ako 
sa k tancu dostali. „Bola som tu asi od sied-
mich rokov, potom som prestala, lebo prišla 
korona, a potom som začala znova. Baví ma 
to tu, teším sa na každý tréning, tancujem 
s nadšením, od malička som tancovala, na-
pĺňa ma to a je to súčasť môjho života, že si 
neviem predstaviť, že by som to nerobila,“ 
prezradila Pavlína Pecárová. „Ja som v Jum-
pingu preto, lebo keď som bol malý, stále 
som sa hýbal, a tak ma mamina prihlásila na 
tanec. Som v Jumpingu  už šesť rokov a stále 
to je lepšie, stále viac ma to baví a neprestáva 
ma to baviť,“ konštatoval s úsmevom Dávid 
Karlubík. „Ja tancujem v Jumpingu asi 7 ro-
kov  a hlavne hip-hop, street dance, klasiku 
a disco dance. Trénujem aj maličké detičky 
v Močenku a ešte aj vytváram skupiny a sóla 
starším. Najprv ma to bavilo málo, potom 

som chcela skončiť, ale teraz ma to baví čím 
ďalej, tým viac a aj ma baví učiť tie malé deti 
a odovzdávať im to, čo som ja dostala od tré-
nerov, baví ma to čoraz viac a napĺňa ma to,“ 
nedá na tanec dopustiť ani Terézia Blehová.

Zakladateľ a doterajší predseda tanečné-
ho klubu Bohumil Kadúc prezradil, že klub 
má aktuálne viac ako 130 členov, z čoho je 
32 z Močenku. Počas svojej 30-ročnej histó-
rie si tanečníci klubu vytancovali 24 titulov 
majstrov Slovenska, 3 tituly majstrov Českej 
republiky, 3 tituly majstrov Európy, 6 titulov 
vicemajstrov sveta a 2 tituly majstrov sveta. 
V roku 2023 dokonca klub získal titul Dance 
star v kategórii detí do 8 rokov, ktorý je sú-
časťou majstrovstiev sveta. K úspechom tre-
ba pripočítať aj strieborné a bronzové prieč-
ky vo Svetovom pohári. Na úplné začiatky si 
predseda klubu zaspomínal po emotívnom 
závere galaprogramu. „Začínal som tým, že 
som videl nejaký tanec, pozerali sme aj vi-
deoklipy, kde sa tancovalo, a keď som bol na 
vojne, tak kamoš ma vzal na tanečnú súťaž 
v  Čechách, vtedy mi ťuklo v hlave, že keď 
sa vrátim, čo keby som také niečo skúsil? 

Tak som išiel za vtedajším vedúcim kultú-
ry Peťom Sýkorom, spýtal som sa ho, že či 
nemôžme otvoriť tanečný krúžok, že by sme 
chceli spraviť súťaž Jednoducho tanec pre 
miestnych a  na druhý deň pre tanečníkov, 
ktorí už boli na Slovensku. Stalo sa, išlo sa 
do toho, založil sa krúžok, aby decká tanco-
vali, a ak sa podarí, tak ich zoberieme na ne-
jakú súťaž. Podarilo sa nám to a  začali sme 
chodiť na súťaže, potom prišla korona, ktorá 
nás stopla, a nevedeli sme, čo bude ďalej, ale 
rozbehlo sa to a rozbehlo sa to tak krásne, že 
minulý a predminulý rok tanečníci dosiah-
li brutálne výsledky na medzinárodných aj 
slovenských súťažiach. Nabíja ma to, posúva 
ďalej, mám po päťdesiatke a už veľakrát som 
to chcel vzdať, ale nie, mám tam veľa detí a 
mám ich rád. Teším sa z úspechov, a keď nie 
sú úspechy, je to smutné, ale aj to musí byť a 
vždy nás to posúva ďalej,“ v krátkosti zhrnul 
históriu vzniku klubu Bohumil Kadúc. 

Klub tak v závere uplynulého roka vykro-
čil v ústrety ďalšej desaťročnici. Prajeme mu 
ešte veľa úspešných sezón a talentovaných 
tanečníkov.

30. výročie tanečného klubu Jumping30. výročie tanečného klubu Jumping
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O výhodách fermentovania - kvasenia zeleniny 
- vedeli ľudia už v dávnoveku a naši starí rodičia 
si takto uchovávali napríklad bohaté zásoby ze-
leniny. Žiaľ, moderná doba zapríčinila, že veľa ná-
rodov si túto tradíciu udržať v takej miere, ako si 
ju užívali naši predkovia, nedokázala. Z tradičných 
postupov prípravy jedál postupne vymizla. Zame-
nili sme tento prirodzený zdroj „zdravia“ za kon-
zervované, sterilné, chemicky naplnené potraviny, 
často zmrazené, ktoré si vždy „čerstvé“ nakúpime 
24/7 v našich obchodoch. Je to veľká chyba, lebo 
už naši predkovia kvasené potraviny nepoužívali 
len na spestrenie jedálneho lístka, ale vedeli, že ide 
o zdroj prírodného zdravia. V podstate sa dá pove-
dať, že fermentácia sa nachádza niekde medzi našou 
črevnou mikrobiotou (mikróbami žijúcimi v našich 
črevách) a jedlom, ktoré jeme. Pri fermentovaní ide 
vlastne o tri rozdielne procesy, pre ktoré sú fermen-
tované jedlá zdraviu prospešné. Niektoré fermen-
tované jedlá nám dodávajú živé mikróby, ako napr. 
kombucha. Niektoré vytvárajú zdravé chemikálie a 
niektoré rozkladajú súčasti jedla, ktoré nazývame 
antinutrientami, alebo biologickú nedostupnosť, pri 
ktorej ide doslova o bránenie uvoľnenia výživných 
látok do tela, ako sú bielkoviny, cukry alebo vitamí-
ny nachádzajúce sa  v rastlinách.
Fermentované potraviny sú zdraviu prospešné, 
majú výraznejšiu chuť a podporujú správne fungo-
vanie čriev. Obsahujú prospešné probiotiká, ktoré 
podporujú zdravú črevnú mikroflóru, enzýmy a 
antioxidanty posilňujúce imunitu a chrániace nás 
pred infekciami.
Fermentovaná zelenina, napríklad kyslá kapusta, 
je nízkokalorická a má mnoho zdravotných vý-
hod. Okrem iného obsahuje vitamíny C, A, E a K, 
ako aj vitamíny skupiny B. Okrem toho je cenným 
zdrojom minerálnych látok, napr. horčíka, železa, 
draslíka a vápnika.
Vďaka prítomnosti baktérií mliečneho kvasenia, 
ktoré vznikajú počas procesu fermentácie,  je kyslá 
kapusta  produktom odporúčaným pri prevencii 
gastrointestinálnych ochorení.  Pomáha udržiavať 
správnu črevnú flóru. Obsahuje tiež veľa vlákniny, 
čo je dôležité najmä pre ľudí, ktorí držia diétu ale-
bo trpia zápchou. Vláknina tiež pomáha znižovať 
hladinu cholesterolu v krvi, čo  zabraňuje vzniku 
aterosklerózy a srdcových ochorení. Výhodou je aj 
unikátna chuť, aróma a možnosť využívať sezónne 
suroviny počas celého roka.
Naši starí rodičia poznali a praktizovali na spraco-
vanie, kvasenie prevažne bielu kapustu. Fermen-
tovať môžeme prakticky všetku lokálne dostupnú 
zeleninu, koreňovú zeleninu, bylinky a pod. Stačí, 
ak zapojíme trochu fantázie a odvahy na hľadanie 

nových chutí. Fermentovanie je v podstate jedno-
duchý spôsob spracovania zeleniny, musia byť však 
dodržané určité postupy a zásady pri spracovaní a 
udržiavaní fermentovanej zeleniny, aby očakávaný 
výsledok bol správny a neodradil nás od ďalšieho 
nadšenia pre túto činnosť.

Spracovanie zeleniny
Pri každom konzervovaní zeleniny je dôležitá hy-
giena. Zelenina na fermentovanie musí byť „zdra-
vá“, nepoškodená, ideálne čerstvá s veľkým obsa-
hom šťavy. Nádoby na fermentovanie musia byť 
čisté, umyté čistou vodou. Osvedčený spôsob de-
zinfekcie nádoby je, ak nádobu dôkladne vytrieme 
hrsťou nakrájanej cibule, ktorú môžeme nechať v 
nádobe. Cibuľa má výborné antibakteriálne účin-
ky. Ďalším dôležitým faktorom pri fermentovaní je 
dostatok soli, soľ pridávame rovnomerne po celom 
obsahu v množstve 20 až 22 g na kilogram zeleniny, 
nie odhadom.
Soľ konzervuje zeleninu a zabraňuje množeniu mik-
roorganizmov, ktoré spôsobujú jej kazenie.
Vhodná je soľ s vysokým obsahom minerálov, mor-
ská alebo himalájska. Ostatné koreniny a druhy 
zeleniny pridávame podľa vlastnej chuti. Platí však 
zásada radšej menej ako viac, hlavne u aromatickej 
zeleniny, ako je cesnak, zázvor a pod. Fermentova-
nú zeleninu plníme do nádob s kvasným uzáverom. 
Zeleninu pozvoľne utláčame tak, aby sme vytesni-
li vzduch. Uvoľnenú šťavu ponecháme v nádobe. 
Zelenina musí byť ponorená vo vlastnom náleve. 
Vhodná teplota na fermentovanie  je 18 až 20°C 
a  dĺžka fermentovania závisí od použitej zeleniny, 
môže to byť niekoľko dní až týždňov.

Udržiavanie, skladovanie  
fermentovanej zeleniny

Počas celého procesu v zelenine prebieha fermen-
tačný proces. Musí byť stále ponorená vo vlastnej 
šťave, bez prístupu vzduchu. Ak má zelenina málo 
šťavy, môžeme do zeleniny postupne po malých 
množstvách pridávať čerstvú vodu bez chemickej 
úpravy s trochou soli. Zníženie procesu fermento-
vania dosiahneme uložením zeleniny na chladné 
miesto s teplotou 2 až 6 °C.

Druhy fermentovanej zeleniny
Fermentovaná biela kapusta – tradičná kyslá ka-
pusta s korením a himalájskou soľou. Pridaním 
jablka dosiahneme lahodnú chuť. Pridaním čer-
stvého chrenu dosiahneme krehkosť, chrumkavosť 
kapusty.
Fermentovaná červená kapusta - červená kapusta s 
himalájskou soľou, koreninami, jablkom a chrenom 
má o niečo vyšší obsah vitamínu C, dvojnásobok že-
leza, vyšší obsah fytochemikálií (farebné pigmenty) 
ako biela kapusta. Obsahuje červený pigment anto-
kyanín, ktorý patrí medzi silné antioxidanty. Tiež 
pôsobí na pestrú harmóniu stravy.
Fermentovaná lahôdková kapusta – ak zapojíme 
fantáziu a pridáme menej tradičné druhy zeleniny, 
získame výborný fermentovaný šalát. Červená ka-

pusta, zväzková cibuľka, biela reďkovka, kaleráb gi-
gant, zeler, mrkva, cvikla, jablko, chren, himalájska 
soľ, koreniny (čierne korenie, nové korenie, rasca, 
bobkový list). Šalát je vhodný na konzumovanie v 
surovom stave a tiež na tepelnú úpravu.
Fermentované zeleninové špagety – ak narežeme 
koreňovú zeleninu na dlhé vlákna, špagety, získame 
netradičný zeleninový šalát výbornej chuti a tvaru. 
Použitá môže byť koreňová zelenina, cvikla, biela 
reďkovka, stopkový zeler, strúhaný chren, jablko, 
himalájska soľ, rasca.
Fermentované cherry paradajky – netradičná ze-
lenina výbornej chuti. Cherry paradajky v celosti 
ukladáme do nádoby prekladané listami čerstvej 
zelenej alebo modrej bazalky, nastrúhaným zele-
rom, čiernym korením, bobkovým listom, slaným 
nálevom. Paradajky sú vhodné na konzumovanie v 
surovom stave alebo na tepelnú úpravu.
Kimchi, tiež Kimdžang kimchi – sezónne kimchi 
(čítaj kimči) je fermentovaná ostrokyslá kórejská 
kapusta výraznej pestrosti chuti a vône. Uvedená 
pestrosť je dosiahnutá množstvom použitej zeleni-
ny a ingrediencií. Táto zelenina obsahuje veľa aro-
matických zložiek. Správne vyváženie chuti a vône 
dosiahneme pridávaním presného množstva zlo-
žiek, ktoré v prípade potreby môžeme upraviť podľa 
vlastnej chuti. Kimchi obsahuje tiež zložku vločko-
vanej kórejskej chili papriky Gochugaru, ktorá jej 
dodáva ostrosť a výnimočnú chuť. Obvyklé zloženie 
kimchi: pekinská kapusta, zelená zväzková cibuľka, 
pór, biela reďkovka, šalátové uhorky, kaleráb gi-
gant, mrkva, stopkový zeler, buľvový zeler, cesnak, 
kórejská čili paprika Gochugaru, biela nastrúhaná 
cibuľa, nastrúhané jablká, zaváraný zázvor, hnedý 
cukor, ryžová múka, rybacia omáčka, solené kreve-
ty, himalájska soľ. Zeleninu môžeme plniť do nádob 
rôznym spôsobom. Nakrájanú na pásy, ktoré utlá-
čame do nádoby, vytvorením pasty z ingrediencií, 
ktoré vtierame do listov pekinskej kapusty. Trochu 
náročný spôsob na čas je príprava zeleniny, ktorú 
nakrájame na dlhé vlákna, tie následne zakrúcame 
do listov pekinskej kapusty, Zvitky natláčame do ná-
doby.  Získame tým netradičnú, veľmi efektnú úpra-
vu. Kimchi konzumujeme v surovom stave, tiež po 
vhodnej tepelnej úprave. Vo všeobecnosti je vhodné 
a zdraviu prospešné konzumovať fermentovanú ze-
leninu v surovom stave.

Juraj Sysel
nadšenec fermentovania

Fermentovanie, múdrosť našich predkovFermentovanie, múdrosť našich predkov
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Ďakujeme všetkým 
príbuzným, priateľom 
a známym, ktorí sa  
20. decembra 2024 prišli 
naposledy rozlúčiť s naším 
drahým manželom, otcom, 

dedkom a pradedkom Eugenom Kohútom.
Zároveň srdečne ďakujeme za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary.
Smútiaca rodina.

Dňa 7. 1. 2025 uplynul 1. rok, čo nás 
navždy opustila naša mama, stará mama 
a prastará mama Helena Fábiková. Zároveň 
22. 2. 2025 uplynulo 11 smutných rokov, 
čo nás navždy opustil náš otec, starý apo 
a prastarý apo Ľudovít Fábik.

Kto ste ich poznali, venujte im tichú 
spomienku.
Smútiaca rodina.

Ťažko je nespomínať, keď v očiach slza stojí, 
ťažko je zabudnúť, keď srdce bolí...
Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom 
a známym, ktorí sa prišli dňa 10. januára 
2025 rozlúčiť s našou mamou, babkou, 
svokrou Gabrielou Dicsérovou.  

Zároveň si v tomto roku pripomíname druhé 
smutné výročie, čo nás navždy opustil náš 
otec, dedko, svokor Gabriel Dicsér.
Spomínajú deti s rodinami.

Čas letí, deň za dňom sa 
míňa, no tvoja prítomnosť 
tu stále chýba. Hoci si nás 
opustila a niet ťa medzi 
nami, v našich srdciach 
zostaneš navždy s nami.

Dňa 5. februára 2025 sme si pripomenuli  
6. výročie, čo nás navždy opustila naša 
drahá Mária Eisellová.
S láskou spomínajú rodičia, manžel, dcéry, 
sestry a celá rodina.

Dňa 24. januára 2025 sme 
si pripomenuli 30. výročie, 
čo nás navždy opustil 
náš drahý otec, dedko 
a pradedko Alexander Beňo.
S úctou a láskou spomínajú 
dcéry a syn s rodinami.

Dňa 6. 2. 2025 uplynul rok, 
čo nás navždy opustila naša 
Gertrúda Blehová.
S láskou a bolesťou v srdci 
spomínajú manžel a deti 
s rodinami.
Kto ste ju poznali, prosíme 
o spomienku. Smútiaca rodina.

Dňa 12. 2. 2025 uplynuli  
2 roky, čo nás navždy 
opustila Gabriela Petrovičová.
S láskou a úctou spomína 
celá rodina. Kto ste ju 
poznali, venujte jej spolu 
s nami tichú spomienku.

S tichou spomienkou k hrobu chodíme, pri 
plameni sviečok na vás myslíme.
Osud vám nedoprial s nami dlhšie byť, no 
v srdciach našich budete navždy žiť.
Dňa 24. februára 2025 sme si pripomenuli 
ôsme smutné výročie, 
čo nás navždy opustil 
náš drahý otecko, 
svokor a deduško 
Jozef Lenčéš 

a 22. marca 2025 
si pripomenieme 
siedme smutné 
výročie, čo nás 
navždy opustila naša 
drahá mamička, 
svokra a babička  
Alžbeta Lenčéšová.

S úctou a láskou 
spomínajú dcéra 
Janka, syn Bohuslav 
s manželkou 
Mirkou, syn Jozef 

s manželkou Jankou a vnúčatá Lenka 
a Tomáško s priateľkou Radkou.

Dňa 17. marca 2025 uplynú 
dva roky, čo nás navždy 
opustil náš manžel, otec 
a dedko Peter Karlubik. 
Kto ste ho poznali, venujte 
mu spolu s nami tichú 
spomienku. Smútiaca rodina.

S tichou spomienkou ku 
hrobu chodíme, pri plameni 
sviečok na teba myslíme.
Osud ti nedoprial s nami 
dlhšie byť, no v našich 
srdciach budeš navždy žiť.
Dňa 28. marca 2025 si 
pripomenieme 10. výročie úmrtia manžela, 
otca, dedka a pradedka Jána Stachu.
S láskou spomínajú manželka a dcéry 
s rodinami.

Dňa 6. 4. 2025 si pripomenieme 1. výročie, 
čo nás navždy opustila 
drahá manželka a mamička 
Helena Vörösová.
Kto ste ju poznali, venujte jej 
prosím tichú spomienku.
S láskou a vďakou spomína 
smútiaca rodina.

Smútočné oznamy

KOMPLETNÉ REALIZÁCIE

Pondelok - Streda - Piatok
9.00 - 12.00 h   13.00 - 16.00 h

Prevádzka: Mlynská 462 Močenok
(budova Zdravotného strediska) 

✆ 0902 709 552
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VYKUPUJEME:	

- železo	 	
-	farebné	kovy
(hliník,	meď,	mosadz,	nerez)

-	autobatérie

KKOOVVOOŠŠRROOTT		--  EEIIZZEENNss..rr..oo..

  UU zzkkaa  998855//22,,      MMOOCCEENNOOKK

REALIZUJEME:

-	paličské	práce

-	demontážne	práce

-	zber	elektroodpadu

Otváracie	hodiny:

PO-PIA	 	7.30-16.00h

SOBOTA	8.00-13.00h

tel.: 0911	915	591	

www.eizen.sk

Šklbačky
predaj a 
prenájom

Liahne
na 24 až 200 
vajíčok

Chovam.sk, Borzagoš 1930, 
Močenok 0911 768 298

www.chovam.sk

chovam@chovam.skw
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Nitrianska 1203, Močenok
tel.: 0911 354 361

Po – Pia: 7.30 – 16.30 h
So: 7.30 – 12.00 h

www.obchodtoth.sk

Akcia platí do 30. 4. 2025. Ceny sú uvedené s DPH.

AKČNÁ PONUKA
Substrát
záhradnícky
70 l

Cena za kus

8,90 €
10,90 €

Kóra
borovicová 
0–60
80 litrov

Cena za balenie

7,90 €
9,90 €

Zemiaky 
minihľuzy
AGRIA
1 kg

Cena za kg6,30 €
Skleník
GARANT
3 x 2 x 4 m

Cena za kus599,00 €

Fólia PE
agro 0,17 mm
šírka 6 m

Cena za meter štvorcový1,15 €
Kóra
borovicová 
60–120
80 litrov, 
ručne vyberaná

Cena za balenie

12,90 €
14,90 €

Ovocné 
stromky
rôzne 
odrody

Cena za kusod 6,90 €
Pletivo
pod trávnik
šírka 2 m, 
oko 15x15 mm

Cena za bežný meter1,20 €

Postrek
predjarný
100 ml

Cena za kus4,90 €
Hnojivo
NPK
3 kg

Cena za balenie5,90 €
Cibuľa sadzačka
Všetana
8–21 mm, 500 g

Cena za balenie2,50 €
Substrát
na muškáty
a iné balkónové 
kvety
50 l

Cena za balenie8,90 €

Kaput
Green
1 000 ml

Cena za liter

19,90 €
22,40 €

Pravý
kravský hnoj
10 kg

Cena za balenie

14,90 €
17,00 €

Viola
farebný mix
P9

Cena za kus1,00 €
Rašelina
AGRO
70 l

Cena za balenie12,60 €


